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In this month’s newsletter: 

Registration is open for ONCAT's Transfer Professional Development
Day, May 23 in Toronto 
Watch "Expanding Pathways, From Postsecondary to the Labour Market,"
the opening plenary from ONCAT’s Student Mobility & Pathways
Conference 
We celebrate the incredible response to recent ONCAT funding
opportunities 
A call-out for ONTransfer.ca data submissions 
ONCAT’s Monthly Infographic

ONCAT's Transfer Professional Development
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Day
Thursday May 23, 2024, Chestnut Conference Centre,
Toronto
On Thursday, May 23, ONCAT will host a Transfer Professional Development
Day, a comprehensive one-day event designed to foster professional
development, facilitate knowledge exchange, and cultivate a sense of
community among Ontario’s transfer professionals. This free, in-person
interactive session offers an opportunity to: 

Network with transfer colleagues from across the province. 
Learn about new and exciting transfer initiatives that can support your
work. 
Participate in working sessions with your peers. 

Registration is free and available on a first-come, first-serve basis. A limited
number of travel grants will be available for those who live outside of the
Toronto area; travel assistance is available on a first-come-first-serve basis. If
you’d like to inquire about the travel grant, you can start the process by filling
out this form.

Have you joined TAG, ONCAT’s Transfer Advisers
Group? 
Have you joined ONCAT’s Transfer Advisers Group (TAG), or do you have a
new transfer colleague on your team? By joining TAG, you’ll connect with a
dedicated community of transfer professionals from across the province who
meet regularly, share promising practices, discuss challenges, and explore
solutions. Membership is free and open to anyone involved in postsecondary
transfer; to join, please contact Sanja Pavlovic (spavlovic@oncat.ca). 

Register Now

https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=HRUDZUh_GkmCa-bSn9feepaqYMfrmKBNhFlnpE-gLRNUM1czNDZJVkQwUkFVTEczME5WTVdRT1hWUC4u
https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=HRUDZUh_GkmCa-bSn9feepaqYMfrmKBNhFlnpE-gLRNUM1czNDZJVkQwUkFVTEczME5WTVdRT1hWUC4u
mailto:spavlovic@oncat.ca
https://www.eventbrite.ca/e/oncats-transfer-professional-development-day-tickets-861705031947?aff=oddtdtcreator
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L-to-R: Vaishnavy Gupta, FutureFit Al; Dr. Heather McIntosh, The Conference Board
of Canada; Dr. Adrienne Galway, Executive Director, ONCAT; Dr. Andrew Bieler,
Business & Higher Education Roundtable; Surranna Sandy, Skills for Change.  

ONCAT’s Student Mobility & Pathways
Conference Video Series: Expanding
Pathways, From Postsecondary to the
Labour Market   
ONCAT envisions a postsecondary education and training system that
empowers learners to build upon their previous education and work experience
to achieve their academic and professional goals. Our mandate is to drive
innovation to help postsecondary learners get where they want to go, no matter
where they begin. For most, the goal is employment. 

"Supporting the transition from education to the labour market is essential,"
says Dr. Adrienne Galway, Executive Director of ONCAT. "Whether it's a recent
graduate, an individual looking to upskill or acquire new skills for emerging
career opportunities, or a newcomer seeking to align their international
education and experience with local employment opportunities, ONCAT is
partnering with several organizations to help smooth the pathway into
employment." 

Last Fall, at ONCAT's Student Mobility & Pathways Conference, Galway served
as moderator for the opening plenary, Expanding Pathways: From
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Postsecondary to the Labour Market. In this video, we learn about the work
being done by the Conference Board of Canada to understand the needs of
Canada's labour market and the initiatives that the Business Higher Education
Roundtable has undertaken to give students work-integrated learning
opportunities. Skills for Change shares how they support newcomers by
leveraging previous education and experience. Future Fit AI highlights how
artificial intelligence can play a role in the successful transition from education
to employment. 

In 2023, ONCAT revamped its funding opportunities for institutional projects to
align with our 2023–26 Strategic Plan, which supports learner mobility
throughout the entire education-to-career journey. Specifically, program
structures are now simplified, the scope of eligible activities is broader, and new
budget guidelines exist. 

The first full round of funding opportunities closed in February 2024. ONCAT
received more than triple the expected number of applications—a clear

https://youtu.be/Ie3zGBCqppY?si=iB0Fc-dNVlAqjIpu
https://oncat.ca/en/news/oncat-releases-2023-2026-strategic-plan#:~:text=The%20new%20strategic%20plan%20broadens,%2C%20educational%2C%20and%20professional%20goals.
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reflection of postsecondary institutions’ commitment to learner-centric policies,
practices, and pathways in Ontario! 

ONCAT has awarded funding to innovative projects across the province.
Colleges, universities, and Indigenous Institutes will launch a wide range of new
initiatives, including expanding academic and social services, developing PLAR
and Micro-credential practices, automating transfer processes, and establishing
transfer bridging programs for new students. 

Stay tuned for an upcoming announcement about ONCAT-funded projects and
news about funding opportunities for 2024-2025. 

To learn more about ONCAT’s funding opportunities, please visit oncat.ca

Submitting data to ONCAT and ONTransfer.ca supports student mobility, by
keeping pathways, institution profiles, and course equivalencies, as up to date
as possible. Having this data provides better services to students by providing
them with the most current transfer information available. If your institution has
updates to your institutional data, please submit it to ONTransfer.ca or contact
Andrew Wilson (awilson@oncat.ca) with any questions you may have. 

Join us for our final Lunch and Learn of the school year to hear what the latest

https://oncat.ca/en/funding-opportunities-0
mailto:awilson@oncat.ca


*|MC:SUBJECT|*

8398987_april-2024-newsletter.html[2024-08-19, 2:29:38 PM]

qualitative research tells us about transfer in Canada. Dr. Janice Aurini,
Associate Professor of Sociology and Legal Studies, University of Waterloo,
and Emerson LaCroix, Senior Researcher at ONCAT and PhD Candidate at the
University of Waterloo, will discuss highlights from their team’s recent review of
75 qualitative research studies on transfer. Among other interesting findings,
they will talk about the ways in which transfer is part of a strategic decision that
students make to pursue professional and personal goals. Read their research
report here.

ONCAT’s Monthly Infographic  
This month’s infographic is from the research report ‘Transfer Success at Trent
University: Findings from ONCAT’s DataPilot Program’ by Rod Missaghian and
Henrique Hon. In 2020, ONCAT launched the DataPilot Initiative to help
postsecondary institutions gather transfer student enrollment data to assist in
them learning more about this unique segment of their student population. This
infographic is based on information sourced from ONCAT’s first collaborative
report with a postsecondary institution, Trent University.  As an institution
whose proportional representation of transfer students ranks near the top of all
publicly funded universities in Ontario, Trent has a vested interest in ensuring
their transfer students succeed. This collaborative report highlights several
positive outcomes for transfer students at Trent. In addition to the high
proportion of transfer students they enroll each year, Trent has developed a
very effective transfer process with several key ingredients: strong leadership,
information management systems that allow administrators to identify credit
equivalencies easily, and strong supports and recruitment practices for transfer
students. You can find the full report here. 

We invite you to download and share this infographic with sector colleagues,
print it as a poster or for handouts, or share on social media (please include the
hashtag #ONCAT).  

Register Now

https://oncat.ca/en/projects/review-qualitative-student-mobility-research-canada
https://oncat.ca/sites/default/files/media-files/trent_datapilot_full_report.pdf
https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZ0uce2hpjMpE9Tf3EBcWjZkN8y2RsrfzXdp#/registration
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REMINDER TO SUBSCRIBERS:
Add ONCAT to Your Address Book to Keep
Receiving Our Newsletter!   
To ensure that our newsletter lands safely in your inbox, please add
communications@oncat.ca to your address book or safe sender list. By taking
this simple action, you'll help guarantee that you never miss out on the latest
news, updates, and insights from ONCAT. 

ONCAT is the province’s transfer expert. Together,
we’re improving opportunities for learner mobility in
Ontario. 

https://flic.kr/p/2phevGb
mailto:communications@oncat.ca
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Dans le bulletin de ce mois-ci :

Inscrivez-vous à la journée de développement professionnel sur les
transferts du CATON qui se tiendra le 23 mai à Toronto
Regardez Expanding Pathways, From Postsecondary to the Labour
Market, (Élargir les parcours, du postsecondaire au marché du travail), la
plénière d’ouverture de la Conférence sur la mobilité et les parcours
étudiants du CATON
Célébrons l’incroyable réaction aux récentes opportunités de financement
du CATON
Appel pour les soumissions de données ONTransfer.ca
Infographie mensuelle du CATON

Journée de développement professionnel sur
les transferts du CATON
Jeudi 23 mai 2024, Centre de conférence Chestnut,
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Toronto
Le jeudi 23 mai, le CATON organisera une journée de développement
professionnel sur le transfert, un événement complet d’une journée conçu pour
favoriser le développement professionnel, faciliter l’échange de connaissances
et cultiver un esprit de communauté entre les professionnels du transfert de
l’Ontario. Cette session interactive gratuite et en personne sera une occasion
de… :

Pouvoir élargir votre réseau avec des collègues de toute la province qui
s’occupent de transferts
Découvrir des initiatives de transfert nouvelles, passionnantes, et
susceptibles de contribuer à votre travail
Prendre part, avec vos pairs, à des séances de travail

L’inscription est gratuite et se fait selon le principe du premier arrivé, premier
servi. Un nombre limité de bourses de voyage sera disponible pour ceux qui
vivent en dehors de la région de Toronto ; l’aide au voyage est disponible sur la
base du premier arrivé, premier servi. Si vous souhaitez vous renseigner sur la
bourse de voyage, vous pouvez commencer le processus en remplissant ce
formulaire. 

Avez-vous rejoint le CRC, le groupe des conseillers
en reconnaissance de crédits du CATON?
Avez-vous rejoint le Groupe des conseillers en reconnaissance de crédits
(CRC) du CATON, ou avez-vous un nouveau collègue en transfert dans votre
équipe? En rejoignant le CRC, vous serez en contact avec une communauté
dévouée de professionnels du transfert de toute la province qui se rencontrent
régulièrement, partagent des pratiques prometteuses, discutent des défis et
explorent des solutions. L’adhésion est gratuite et ouverte à toute personne
impliquée dans le transfert postsecondaire. Pour adhérer, veuillez contacter
Sanja Pavlovic (spavlovic@oncat.ca).

S'inscrire maintenant

https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=HRUDZUh_GkmCa-bSn9feepaqYMfrmKBNhFlnpE-gLRNUM1czNDZJVkQwUkFVTEczME5WTVdRT1hWUC4u
https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=HRUDZUh_GkmCa-bSn9feepaqYMfrmKBNhFlnpE-gLRNUM1czNDZJVkQwUkFVTEczME5WTVdRT1hWUC4u
https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=HRUDZUh_GkmCa-bSn9feepaqYMfrmKBNhFlnpE-gLRNUM1czNDZJVkQwUkFVTEczME5WTVdRT1hWUC4u
mailto:spavlovic@oncat.ca
https://www.eventbrite.ca/e/oncats-transfer-professional-development-day-tickets-861705031947?aff=oddtdtcreator
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L-to-R: Vaishnavy Gupta, FutureFit Al; Dr. Heather McIntosh, The Conference Board
of Canada; Dr. Adrienne Galway, Executive Director, ONCAT; Dr. Andrew Bieler,
Business & Higher Education Roundtable; Surranna Sandy, Skills for Change.  

Série de vidéos de la conférence du CATON
sur la mobilité et les parcours des étudiants :
Élargir les parcours, de l’enseignement
postsecondaire au marché du travail   
Le CATON aspire à un système d’éducation et de formation postsecondaire qui
permette aux apprenants de s’appuyer sur leur formation antérieure et leur
expérience professionnelle pour atteindre leurs objectifs académiques et
professionnels. Notre mandat est de stimuler l’innovation afin d’aider les
apprenants de l’enseignement postsecondaire à atteindre leurs objectifs, quel
que soit leur point de départ. Pour la plupart d’entre eux, l’objectif est l’emploi.

« Il est essentiel de soutenir la transition entre l’éducation et le marché du
travail », déclare Adrienne Galway, directrice générale du CATON. « Qu’il
s’agisse d’un jeune diplômé, d’une personne cherchant à se perfectionner ou à
acquérir de nouvelles compétences en vue de nouvelles opportunités de
carrière, ou d’un nouvel arrivant cherchant à adapter sa formation et son
expérience internationales aux opportunités d’emploi locales, le CATON
s’associe à plusieurs organisations pour faciliter l’accès à l’emploi. »
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L’automne dernier, lors de la conférence du CATON sur la mobilité et les
parcours étudiants, Adrienne Galway a animé la séance plénière d’ouverture,
intitulée Expanding Pathways: From Postsecondary to the Labour Market
(Élargir les parcours : De l’enseignement postsecondaire au marché du travail).
Dans cette vidéo, nous découvrons le travail effectué par le Conference Board
du Canada pour comprendre les besoins du marché du travail canadien et les
initiatives que la Business Higher Education Roundtable a entreprises pour
offrir aux étudiants des opportunités d’apprentissage intégrées au travail. Skills
for Change explique comment il aide les nouveaux arrivants en tirant parti de
leur formation et de leur expérience antérieures. Future Fit AI souligne
comment l’intelligence artificielle peut jouer un rôle dans la transition réussie de
l’éducation à l’emploi. Parmi les panélistes figurent Heather McIntosh, du
Conference Board du Canada, Andrew Bieler, de la Table ronde des affaires et
de l’enseignement supérieur, Surranna Sandy, de Skills for Change, et
Vaishnavy Gupta, de FutureFit Al.

https://youtu.be/Ie3zGBCqppY?si=iB0Fc-dNVlAqjIpu
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En 2023, le CATON a réorganisé ses offres de financement pour les projets
institutionnels afin de s’aligner sur notre Plan stratégique 2023-26, qui soutient
la mobilité des apprenants tout au long de leur parcours éducatif jusqu’à leur
carrière. Plus précisément, les structures des programmes sont désormais
simplifiées, le champ des activités éligibles est élargi et de nouvelles lignes
directrices budgétaires ont été établies.
 
Le premier cycle complet d’offres de financement s’est achevé en février 2024.
Le CATON a reçu plus du triple du nombre de demandes attendu, ce qui
reflète clairement l’engagement des établissements postsecondaires à
l’égard des politiques, des pratiques et des parcours centrés sur
l’apprenant en Ontario! 
 
Le CATON a accordé un financement à des projets novateurs dans toute la
province. Les collèges, les universités et les instituts autochtones mettront en
place un large éventail de nouvelles initiatives, notamment en développant des
services académiques et sociaux, en élaborant des pratiques de RA et de
micro-crédits, en automatisant les processus de transfert et en mettant en
place des programmes de transition pour les nouveaux étudiants.
 
Ne manquez pas l’annonce prochaine des projets financés par le CATON pour
2023-24 et les possibilités de financement pour 2024-2025.
 
Pour en apprendre davantage sur les possibilités de financement du CATON,
veuillez consulter le site oncat.ca

La transmission de données au CATON et ONTransfer.ca favorise la mobilité
des étudiants, en maintenant les parcours, les profils des établissements et les
équivalences de cours aussi à jour que possible. Ces données permettent
d’offrir de meilleurs services aux étudiants en leur fournissant les informations

https://oncat.ca/en/news/oncat-releases-2023-2026-strategic-plan#:~:text=The%20new%20strategic%20plan%20broadens,%2C%20educational%2C%20and%20professional%20goals.
https://oncat.ca/fr/possibilites-de-financement
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de transfert les plus récentes. Si votre établissement a mis à jour ses données,
veuillez les soumettre à ONTransfer.ca ou contacter Andrew Wilson
(awilson@oncat.ca). Andrew est aussi là pour répondre à toutes vos questions.

Rejoignez-nous pour notre dernier dîner-causerie de l’année scolaire et
découvrez ce que les dernières recherches qualitatives nous apprennent sur le
transfert au Canada! Janice Aurini, professeure agrégée de sociologie et
d’études juridiques à l’Université de Waterloo, et Emerson LaCroix, chercheur
principal au CATON et candidat au doctorat à l’Université de Waterloo,
présenteront les faits saillants de l’examen récent, par leur équipe, de 75
études qualitatives sur le transfert. Parmi d’autres résultats intéressants, ils
parleront de la façon dont le transfert fait partie d’une décision stratégique que
les étudiants prennent pour poursuivre leurs objectifs professionnels et
personnels. Le rapport complet est disponible ici.

Infographie mensuelle du CATON   
L’infographie de ce mois-ci est tirée du rapport de recherche intitulé Transfer
Success at Trent University: Findings from ONCAT’s DataPilot Program
(Réussite des transferts à l’Université de Trent : Résultats du programme
DataPilot du CATON) de Rod Missaghian et Henrique Hon. En 2020, le
CATON a lancé l’initiative DataPilot (projet pilote de données) afin d’aider les
établissements postsecondaires à recueillir des données sur les inscriptions
des étudiants transférés pour les aider à mieux connaître ce segment unique
de leur population étudiante. Cette infographie est basée sur des informations
provenant du premier rapport de collaboration du CATON avec un
établissement postsecondaire, l’Université Trent.  En tant qu’établissement

S'inscrire maintenant

mailto:awilson@oncat.ca
https://oncat.ca/en/projects/review-qualitative-student-mobility-research-canada
https://oncat.ca/en/projects/review-qualitative-student-mobility-research-canada
https://us06web.zoom.us/meeting/register/tZ0uce2hpjMpE9Tf3EBcWjZkN8y2RsrfzXdp#/registration
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dont la représentation proportionnelle des étudiants transférés se classe parmi
les meilleures de toutes les universités publiques de l’Ontario, l’Université Trent
a tout intérêt à assurer la réussite de ses étudiants transférés. Ce rapport de
collaboration met en évidence plusieurs résultats positifs pour les étudiants
transférés à Trent. Outre la proportion élevée d’étudiants transférés qu’elle
inscrit chaque année, Trent a mis au point un processus de transfert très
efficace avec plusieurs ingrédients clés : un leadership fort, des systèmes de
gestion de l’information qui permettent aux administrateurs d’identifier
facilement les équivalences de crédits, et de solides pratiques de soutien et de
recrutement pour les étudiants transférés.
ici.

Nous vous invitons à télécharger cette infographie et à la partager avec vos
collègues du secteur, à l’imprimer sous forme d’affiche ou de document à
distribuer, ou à la partager sur les réseaux sociaux (veuillez inclure le mot-clic
#CATON).

RAPPEL AUX ABONNÉS :
Ajoutez le CATON à votre carnet d’adresses
pour continuer à recevoir notre bulletin
d’information!

http://https//oncat.ca/sites/default/files/media-files/trent_datapilot_full_report.pdf
http://https//oncat.ca/sites/default/files/media-files/trent_datapilot_full_report.pdf
https://flic.kr/p/2phevGb
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Pour vous assurer que notre bulletin d’information arrive bien dans votre boîte
de réception, veuillez ajouter communications@oncat.ca à votre carnet
d’adresses ou à votre liste d’expéditeurs fiables. Grâce à ce simple geste, vous
vous assurez de ne jamais manquer les dernières nouvelles, les mises à jour et
les points de vue du CATON.
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